
 
PROTOKÓŁ NR 44-09/2005 

   
z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się dniu 27 czerwca 2005 r. o 
godz. 14:00 w sali 007 Nowego Ratusza w Gdańsku.  
 

Obecni: wg załączonych list obecności.  
 

Na stan 7 członków komisji, w posiedzeniu 

uczestniczyło 7, czyli było quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył radny Marek Bumblis - 

przewodniczący Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 
Gdańska, który po powitaniu zaproszonych gości i 

radnych - zaproponował porządek posiedzenia: 
 

 
1. Projekty uchwał wniesione do komisji. 
 
2. Projekt uchwały Komisji Turystyki i Sportu 
umożliwiający porozumienie MOSiR i Atlety. 
    
3. Informacja o realizacji inwestycji i remontów w 
zakresie infrastruktury sportowo-rekreacyjnej (w tym 
na obiektach edukacji) i turystycznej. 
 
4. Stan przygotowań obiektów Lechii do rozgrywek II 
ligi. Harmonogram i zakres modernizacji obiektu. 
 
5. Rozpatrzenie petycji skateboardowców.  
 
6.Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Został wniesiony punkt dotyczący wyłonienia 2 

przedstawicieli komisji do komisji opiniującej 
dotacje dla organizacji pozarządowych. 
Pismo WEiS II-4120/343/KS/2005 z dnia 19 maja 2005 r. 

w sprawie powołania komisji konkursowej, przyznającej 
dotacje z budżetu miasta Gdańska na rok 2005 na 

zadania z zakresu upowszechniania kultury fizycznej. 



 Wyłonienie kandydatów nastąpi w punkcie 6 porządku 
posiedzenia. Dotychczasowy punkt 6 został 

przeniesiony do punktu 7. 

  

Porządek przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za. 

 
 

PUNKT – 1 
Projekty uchwał wniesione do komisji. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Gdańska na rok 2005 – druk 1427 z autopoprawką 
prezydenta miasta Gdańska 
 
 
Pani Maria Wenerska – zastępca dyrektora Wydziału 
Finansowego UM w Gdańsku 
Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w 

zakresie działania komisji. 

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Czy są pytania? Nie ma. To ja mam uwagę. W dalszej 
części będziemy zajmowali się informacją dyrektora 

MOSiR o stanie przygotowań obiektu LECHII do 

rozgrywek II ligi. Chodzi o harmonogram i zakres 

modernizacji obiektu. Chcę powiedzie o czymś, co 

będzie się zazębiało z tym punktem, a będzie miało 
skutki budżetowe.  
W prasie ukazał się pewien artykuł, w którym 

krytykuje się dyrektora MOSiR i urzędników. Jest to 
niesłuszne, ponieważ wydanie 1 milion złotych, z 

punktu widzenia chociażby przepisów o zamówieniach 

publicznych wymaga 2, 3 miesięcy.  
Ja tu mówię publicznie i do protokołu, że niesłuszna 
była ta krytyka, ponieważ szybciej nie da się niczego 
zrobić tak, by było to zgodnie z prawem.  
Uważam, że w zaproponowanym zakresie jest pewna 

sprzeczność i będzie trzeba nadrobić. Mówi się o 

wejściu LECHII do I ligi i konieczności instalacji 

ogrzewania płyty. Gdy nastąpi rozebranie istniejącej 
nawierzchni i przygotowanie odwodnienia, w tym samym 

momencie powinno się wsadzić instalację grzejną pod 



płytę. Potem grozi niegospodarność. Ogrzewanie murawy 
wymaga ingerencji w płytę, a kto w taka wymuskaną za 
milion złotych płytę chciałby wchodzić i ryć. Dlatego 
uważam, że do pozytywnej opinii tej uchwały 

chciałbym, żeby komisja złożyła wniosek: uzupełnić 
zakres robót o co najmniej instalację do ogrzewania 
płyty.  

 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Chciałbym powiedzieć, że koszt takiej instalacji to 

jest 2,5 miliona złotych. My robiliśmy monitoring 

wśród firm wykonujących. 
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
2,5 miliona zł to jest koszt samego ogrzewania?  

 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Jest to koszt murawy z ogrzewaniem. 

 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
Są trzy warianty: 
- pełna murawa, 

- przygotowanie tylko pod ogrzewanie, 

- samo nawadnianie. 

Kwota 600 000 zł nie wystarczyłaby na wysianie 

murawy, gdyby boisko było wyłączone przez około 8 

miesięcy z eksploatacji, na co piłkarze i działacze 
patrzą bardzo nieprzychylnie, ponieważ miejsce 

rozgrywek jest istotną częścią całości. 
 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
Chcecie dokonać renowacji płyty, a nie remontu 

kapitalnego? 

 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
W tej sytuacji najbardziej rozsądny będzie lifting 

powiedziałbym boiska: dosiewki, zabiegi 

pielęgnacyjne, wyrównujące, odchwaszczające – 

poprawiające stan murawy. Tak, aby spełniało ono 

wymogi ligi na potrzeby kilku zespołów. 

 

 



Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Czyli są dwa tematy. To, o czym mówił pan Dyrektor, 
czyli te działania na teraz: dosiewki itd. Żeby na 
teraz, na jesienną rundę piłkarze mogli wybiec. 
Ten milion jest potrzebny na renowację. Kalendarz 

rozgrywek jesiennych kończy się gdzieś na końcu 
października i wtedy dopiero będzie można przekopać 
to boisko. Od tego momentu do rozpoczęcia rozgrywek 
wiosennych, przy założeniu, że dwa pierwsze spotkania 
nie będą u nas, nie będziemy gospodarzem, czyli 

będziemy grac mecze wyjazdowe.  
 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
Nie ma szans. To jest wyłączenie II rundy na LECHII z 
gry.  

 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
W maju 2006 kończy się Liga i ze względu na 

mistrzostwa jest decyzja o skróceniu czasu rundy i to 

jest najlepszy czas do przystąpienia do generalnego 

remontu. Być może przeniesienie środków na następny 
rok rozwiąże sytuację lub robienie inwestycji 

etapami. 

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Bez wynajęcia boiska pomocniczego się nie obejdzie. 
Jeśli myślicie o remoncie kapitalnym. Uważam, że 
jeśli nastąpi moment rozrycia całej warstwy 

konstrukcyjnej płyty boiska, uważam, że w tym 

momencie trzeba położyć sama instalacje jako element 
ogrzewania płyty, już na przyszłość. 
Proponuję wniosek:  
Proponujemy rozważenie Panu Prezydentowi możliwości 
wbudowania w warstwę nośną płyty boiska samej 

instalacji do ogrzewania płyty boiska samej 

instalacji do ogrzewania płyty w momencie 

przeprowadzania remontu.  

 

Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Czy była rozważana możliwość przeprowadzania 

rozgrywek na boisku POLONII. Jest to dobrze 

przygotowane boisko do rozgrywek, natomiast na płycie 

bocznej można by robić treningi a tutaj, jak się robi 



konkretną modernizację to robić ja z prawdziwego 

zdarzenia – przynajmniej jedna płytę, a potem wziąć 
się za drugą. 
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Panie radny, to nie jest miejskie boisko, a tutaj nie 

ma władz klubu… Nie jesteśmy w stanie przymusić, 
wpłynąć na zarząd klubu, władze klubu, żeby oni 

rozgrywali gdzie indziej te spotkania.  

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Nie ma władz Klubu i ja nie chce rozmawiać bez władz 
Klubu i dlatego zróbmy wszystko to, co jest możliwe w 
danej sytuacji.  

Czy są jeszcze jakieś propozycje, uwagi? Proponuję 
pozytywnie zaopiniować druk ze zmianami do budżetu z 
propozycją rozważenie w ramach modernizacji płyty 

piłkarskiej na tzw. „Lechii” jednoczesne 

przygotowanie orurowania instalacji pod warstwą nośną 
boiska – jako elementu instalacji grzewczej, by potem 

nie było konieczności rozbiórki części boiska przy 

montażu ogrzewania. 
 

 
USTALENIA KOMISJI 

 
Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska 

po wysłuchaniu pani Marii Wonerskiej – zastępcy 
dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego w 

Gdańsku - 4 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała  

przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja proponuje rozważenie w ramach 

modernizacji płyty piłkarskiej na tzw. „Lechii” 

jednoczesne przygotowanie orurowania instalacji pod 

warstwą nośną boiska – jako elementu instalacji 

grzewczej, by potem nie było konieczności rozbiórki 
części boiska przy montażu ogrzewania. 
 

Treść Opinii Nr 44-09/95/22/2005 stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

 



Radny Czesław Nowak 
Wracam do tematu trasy rowerowej pomiędzy Brzeźnem i 
Jelitkowem. Ludzie na wysokości Ośrodka 
Wypoczynkowego idą między rowerami, a rowery jeżdżą 
slalomem między ludźmi. Tam dojdzie do tragedii. My 
nie jesteśmy jako miasto ubezpieczeni od tego typu 

zdarzeń. Jeśli cos się stanie, będziemy ponosić 
ogromne konsekwencje tych wypadków. Ludzie chodzą z 
małymi dziećmi, a dzieci też są rozbiegane. To 

wszystko dzieje się na bardzo wąskim pasie chodnika i 
jezdni rowerowej. To trzeba na gwałt zrobić. Ja tam 
chodzę codziennie. To trzeba pilnie zrobić.  
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Uważam, że jako radni z tamtego - 5 okręgu, 
powinniście złożyć interpelację, żeby uwzględniono 
wasze użytkowe uwagi do budowania ścieżki.  
 

Radna Zofia Gosz 
To nie leży w tym okręgu. 
 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
Dobrze to złóżmy wniosek do prezydenta jako Komisja 
po wysłuchaniu informacji Radnych z okręgu wyborczego 
nr 5.  

 

 
Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu informacji Radnych z Okręgu Nr 5 (Zofii 
Gosz, Czesława Nowaka, Władysława Łęczkowskiego - 

członka komisji) zwraca się do Pana Prezydenta o 

rozwiązanie sprawy bezpieczeństwa ruchu na ścieżce 
rowerowej od osi ul. Piastowskiej do osi ul. Hallera. 

 

 
Powyższe przyjęto pozytywnie, jednogłośnie – 5 

głosami za.  

 

Treść Wniosku Nr 44-09/77/09/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

  

 
 



PUNKT – 2 
Projekt uchwały Komisji Turystyki i Sportu 
umożliwiający porozumienie MOSiR i Atlety. 
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Pojawiła się możliwość kompromisu. Zarząd Atlety z 

dyrektorem MOSiR ustalili pewne zasady, na podstawie 

których mogliby zawrzeć umowę. Chodzi o okres, na 

jaki ta umowa miałaby być zawarta i o stawkę 
miesięczną, za jaką ta hala byłaby wydzierżawiona. 
Chodzi o to, żeby ta umowa została zawarta na 

preferencyjnych warunkach. Aby taką obniżoną stawkę 
miesięczną zastosować, bo obecnie ona wynosi 3800 zł. 
Chodzi o to, żeby tę sprawę załatwić i stąd ten 

projekt uchwały. Powstał on w ścisłej współpracy z 

dyrektorem Paszowskim. Pierwotny projekt został 

wstępnie skonsultowany przez pana Andrzeja 

Rodakowskiego – radcę Biura Rady. Tu są jego uwagi i 
są one nanoszone na nasz projekt, który komisja 

dzisiaj złoży. 
 

 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
Wstrzymano te ruchy przetargowe na obiekt przy ul. 

…skiej zgodnie z sugestią pana dyrektora  
 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Prezydent powziął decyzję o podjęciu takich kroków, 

żeby przekazać Atlecie obiekt w użytkowanie w 

użytkowanie. … 
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Czy według pana podjecie uchwały jest zasadne? … 

 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Tak,… 

 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
Cieszymy się, że pan prezydent podziela zdanie 

komisji. Klub Atleta istnieje dziesiątki lat i wydaje 
mi się, że jest to bardzo porządnie prowadzony klub. 



Jest projekt uchwały, który powołując się na 

istniejącą uchwałę nr 14-449/99. Ta uchwała będzie 
jeszcze wymagała pozytywnej opinii radcy prawnego, 

pana Bodakowskiego. Proponuję, żebyśmy w trybie 

nadzwyczajnym wprowadzili ten projekt uchwały na 

najbliższą sesję. 
 

 
USTALENIA KOMISJI 

 
Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska  

przekazuje w załączeniu  sporządzony przez nią  
projekt uchwały RMG z prośbą  zaopiniowanie jej przez 
obsługę prawną  naszej rady i o skierowanie projektu 
do procedowania na najbliższej sesji RMG w dniu 30 

czerwca br., w trybie omówionym przez niżej 
wymienionego na konwencie. 

 
Powyższe przyjęto pozytywnie, jednogłośnie – 7 

głosami za przy poparciu radnych: Zofii Gosz, 

Czesława Nowaka oraz Władysława Łęczkowskiego – 

członka komisji. 

 

 

PUNKT – 3 
Informacja o realizacji inwestycji i remontów w 
zakresie infrastruktury sportowo-rekreacyjnej (w tym 
na obiektach edukacji) i turystycznej. 
 
Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Przedstawił informację o realizowanych remontach. 
 

Roboty remontowe w Gimnazjum Nr 12 w Gdańsku,      
ul. Wrzeszczańska 29: 
-   adaptacja mieszkania służbowego  na pomieszczenia 
szkolne,   

- remont  salki do gimnastyki korekcyjnej  

- likwidacja zagrzybienia w zapleczu kuchni ” 

- roboty budowlane i elektryczne                   

związane z przystosowaniem byłego mieszkania - pow. 
ok.53m

2 
służbowego  na pomieszczenia szkolne                                         

- zgodnie z dokumentacją techniczną wymienioną w pkt. 
3.2. niniejszej specyfikacji 



- roboty remontowe w sali do gimnastyki korekcyjnej 

  pow.ok.84m
2
wys.2,65m)w tym :  

         -    roboty posadzkarskie związane z 
zerwaniem  i ułożeniem na nowym podłożu posadzki  z 
wykładziny  typu „Gamrat-sport” 

         -    wykonanie izolacji zewnętrznej w 
narożniku sali  

         -     roboty malarsko-tynkarskie 

-roboty związane z likwidacją zagrzybienia ściany  
         w pomieszczeniu zaplecza kuchennego                          

- pow. ok. 62 m
2 
 

 

 Remont wentylacji mechanicznej w hali basenowej wraz 

z zapleczem  

  w Szkole Podstawowej Nr 42 w Gdańsku, ul. 

Czajkowskiego 1 

    - roboty budowlane, 

- roboty sanitarne, 

- roboty elektryczne 

związane z wykonaniem remontu i modernizacji 

wentylacji mechanicznej pływalni wraz z jej zapleczem 

socjalnym 

 

Remont sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 79  

w Gdańsku, ul. Kołobrzeska 49 
- roboty posadzkarskie związane z zerwaniem 

istniejących warstw podłogi 
  i ułożeniem na nowym podłożu posadzki z wykładziny 

sportowej– pow. ok. 210 m
2 

  typu LINOLEUM firmy TARKETT z kolekcji 

NARNIDUR/LINOSPORT 

- wymiana stolarki okiennej na nową, drewnianą, 
jednoramową, 

  dwuszybową (szyba zespolona 2 x bezpieczna)  - 

(7 szt.) pow. 77,5 m
2
 

-wymiana instalacji elektrycznej zgodnie z projektem 

technicznym  wg pkt. 3.2. niniejszej 

specyfikacji 

-wykonanie wentylacji grawitacyjnej 

-roboty malarskie –malowanie farbą emulsyjną oraz 
olejną 

ścian i sufitów sali o wymiarach 10 m x 21 m 
 



Remont  pomieszczeń  zaplecza sali gimnastycznej  
oraz dachu budynku sali gimnastycznej i zaplecza   

Szkoły Podstawowej Nr 80 w Gdańsku, ul. Opolska 9 
 

    I. Remont pomieszczeń zaplecza sali gimnastycznej     
-  remont szatni, natrysków, pomieszczeń WC - pow. 
ok. 54,5 m

2 
  

- remont korytarza i pokoju nauczycielskiego       - 

pow. ok. 44,5 m
2
                          

zgodnie z dokumentacją techniczną wymienioną w pkt. 
3.2. niniejszej specyfikacji. 

 

   II.  Remont dachu budynku sali gimnastycznej wraz 

z zapleczem 

-  roboty dekarsko-blacharskie związane z  wymianą           
pokrycia dachowego na nowe z papy termozgrzewalnej         

– pow. ok. 204 m
2
   

- wymiana instalacji odgromowej    

 

Wymiana stolarki okiennej na nową aluminiową i 

drewnianą w Zespole Kształcenia Podstawowego i 

Gimnazjalnego Nr 12 w Gdańsku, ul.Burzyńskiego 10 
-  roboty budowlane związane z wymianą okien w sali 
gimnastycznej na nowe aluminiowe z przegrodą 
termiczną, szklone  szybą zespoloną, bezpieczną        
- pow.ok.54,5 m

2
, 

- drewniane, jednoramowe, szklone szybą zespoloną, 
bezpieczną – pow.ok.44 m2                        
                                                 

Remont w Zespole Kształcenia Podstawowego i 

Gimnazjalnego nr 3 w Gdańsku, ul. Chałubińskiego 13 
 

(I  ETAP  wymiany  instalacji elektrycznej, 

 przystosowanie kilku pomieszczeń na gabinety 

lekarskie, częściowa  wymiana  okien)  

 

-roboty elektryczne związane z wykonaniem  I 
ETAPU  wymiany instalacji elektrycznej obiektu  

(zakres robót określa zał. nr 3 do specyfikacji) 
   - zgodnie z dokumentacją techniczną wg pkt. 
3.2._  

•  roboty posadzkarskie związane z zerwaniem i 
ułożeniem na nowym podłożu posadzki z wykładziny 
typu Gamrat-Tytan – pow. ok.96 m

2 
  



•  wykonanie ścianek działowych z płyt G-K na 
profilach stalowych wraz z zamontowaniem drzwi 

wewnętrznych (7 szt.) 
•  roboty malarskie-malowanie farbą emulsyjną : 
ścian - pow.  ok. 420m2          
                                                                            

sufitów - pow. ok.  96 m
2
     

•  roboty sanitarne wynikające z przystosowania 
pomieszczeń szkolnych na gabinety lekarza 
ogólnego i stomatologa 

- wymiana  ok. 75 m
2 
 (15 szt.) starych okien na 

nowe drewniane, jednoramowe, dwuszybowe, szklone 

szyba zespoloną w segmencie „D” budynku 
szkolnego 

 

Roboty remontowe  w  Szkole Podstawowej Nr 76 w 

Gdańsku ul. Jagiellońska 14 
 

 

•   roboty budowlane związane z wymianą starych 
okien na nowe z PCV – ok. 80 m

2 
z szybą bezpieczną, 

w sali gimnastycznej  zgodnie z załącznikiem nr 3 
do niniejszej specyfikacji 

•   wymiana drzwi wewnętrznych z  zamykanym oknem 
podawczym - łączących kuchnię ze stołówką 
•   remont dachu  łącznika – pow. ok. 42 m2 – nowe 
pokrycie z papy termozgrzewalnej  

   •   remont wejścia do szkoły: 
    -  wymiana drzwi na nowe aluminiowe – 2 kpl 

    -  roboty posadzkarskie związane z ułożeniem 
    nowej posadzki w wiatrołapie  z płytek 

ceramicznych – pow. ok. 14 m
2
 

 

Częściowa wymiana stolarki okiennej i drzwiowej  
   w Szkole Podstawowej Nr 45 w Gdańsku, ul. Matki 
Polki 3a       

 

 •   roboty budowlane związane z wymianą starych 
okien na nowe, drewniane, jednoramowe, szklone  szybą 
zespoloną, fabrycznie wykończone, w kolorze białym                                          
- pow. ok. 54,5 m

2 
:-  14 szt. o wym.   185 cm x 210 

cm   w pomieszczeniach szkolnych. 



•   wymianę drzwi wewnętrznych na nowe drewniane, 
dwuskrzydłowe, pełne w pomieszczeniu sali 

gimnastycznej - 2 kpl 

 

II etap remontu pomieszczeń sanitarnych w Gimnazjum 
Nr 20 w Gdańsku, ul.Zgody II/6 

      

- roboty budowlane 

- roboty sanitarne 

- roboty elektryczne 

związane  z  remontem  pomieszczeń  sanitarnych 

zaplecza sali gimnastycznej 

oraz pomieszczenia W.C. przy jadalni   

 

Remont dachu wraz z dociepleniem oraz wymiana 

drzwi w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej  

Nr 82 w Gdańsku, ul. Radarowa 6 
•  roboty dekarsko-blacharskie związane z wymianą 
pokrycia ow. ok. 183m

2 
dachu sali gimnastycznej z 

łącznikiem na nowe z papy termozgrzewalnej  wraz z 
dociepleniem                             

• roboty dekarsko-blacharskie związane z wymianą  
rynien budynku głównego 

• wymiana wewnętrznej stolarki drzwiowej  - szt. 3 
• wyburzenie i postawienie nowej ścianki działowej z 
płyt kart- gipsowych  - pow. 7,4 m

2
 

 

Informacja o przetargach remontowych od stycznia 2005 

r. do 24 czerwca 2005 r. w załączeniu do protokołu. 
 
Pan Bogdan Brzozowski – Wydział programów Rozwojowych 
Przedstawił informację o realizacjach inwestycji. 
 

 
 
 
DYSKUSJA 

 
Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
W uzupełnieniu powiem tylko, że mamy w 

realizacji przy ul. Kościuszki z terminem 

zakończenia 30 listopad 2005 i będzie on 

dotrzymany oraz infrastrukturę techniczną w 



kąpieliska Stogi: etap I – tutaj roboty zostały 
zatrzymane ze względu na sezon turystyczny. Po 
sezonie turystycznym od 1 września 
przystępujemy z wykonaniem budynku technicznego 
i promenady i będziemy wszystko podłączać do 

już wykonanej kanalizy i zasilania. 
Jest obecnie ogłoszony przetarg na ścieżkę 
rowerową przy ul. Brzeskiej, etap I od … do … 
Wykonawcę będziemy wprowadzać na to zadanie po 
zakończeniu sezonu turystycznego.  
Otrzymaliśmy już dokumentację projektowa na 

budowę szkoły podstawowej w Ujeścisku, którą 
Komisja Rozwoju Przestrzennego też oglądała. 
Tylko jest tu wniosek Komisji Edukacji o 

przedstawienie alternatywy wykonania dwóch 

wersji boisk: boiska typowego o nawierzchni 

ziemnej oraz boiska tartanowego. Koszt 

tradycyjnego wykonania to 600 000 zł., a 

tartanowego jest droższy o 0,8 do 1 mln 

złotych. Całkowity koszt tej szkoły na 

Ujeścisku to jest 33 mln 505 tysięcy zł. Jest 
taka uwaga, że … zastanawia się nad etapowaniem 
tej inwestycji, ale moja uwaga jest taka, że 
jeśli ogłaszamy przetarg to tu trzeba byłoby 

wziąć przetarg na szkołę na Gdańsku Osowie. Jak 
porównamy koszty części sportowych, to jak w 

innym przetargu były robione, tylko obiekty 

sportowe to widać, że koszt przy ogłoszeniu 

wspólnych jest znacznie mniejszy. Koszt obiektu 

sportowego szkoły na Osowej jest około 4 mln 

zł. Gdybyśmy porównali … który jest około 6 mln 
po przetargu, kosztów na Krasickiego – około 7 

mln, to wida, że wspólne ogłoszenie takiego 

przetargu jest zasadne i moim zdaniem powinno 

to być tak przeprowadzone, z tym, żeby w 

specyfikacji zastrzec, że ta realizacja jest 

realizacja trzy czy czteroletnią. 
 



Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji   
Jaki termin tego Ujeściska? 
 

Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Pod koniec trzeciego kwartału, bo musimy jeszcze 

odrolnić tę ziemię. Dopiero daliśmy wioski i 

ewentualne decyzje będą pod koniec trzeciego 

kwartału. W pierwszym kwartale przyszłego roku można 
byłoby ogłosić przetarg na budowę tej szkoły. 
Jeszcze mamy dalsze inwestycje, np. rzeka Rozwójka – 

jesteśmy na etapie pozyskiwania … technicznych. 

Jeżeli otrzymamy pełnomocnictwo Wydziału Programów 

Rozwojowych, to będziemy w trzecim kwartale ogłaszać 
przetarg. Cały ten obszar Przystani Blizy jest w 

obszarze zalewowym rzeki Motławy i żeby tam cokolwiek 
od nowa wybudować należałoby uzyskać odstępstwo i o 
takie wystąpiliśmy. Jeżeli je uzyskamy to będziemy 
mogli ogłosi przetarg na 100%. Moja uwaga jest, że ta 
koncepcja, którą przedstawiliśmy na Komisji 

Wyjazdowej, że powinien być tylko jeden zarządca na 
tej przystani.  

 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
Gościliśmy ostatnio klub Bliza i chcielibyśmy racje 
tego klubu zapewni, nie dokonywa żadnych nagłych 

ruchów. Jednak te trzydzieści lat użytkowania przez 
klub i dorobek klubu coś znaczą. Pora by znaleźć 
jakiś złoty środek w użytkowaniu tego obiektu. 
 

Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
W tej koncepcji jest zawarty złoty środek. Jest 

przewidziane, osobne miejsca, osobne wydzielenia… 

 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
Sytuacja jest rozwojowa. Ta … jest takim przedmiotem 

przepychani. A to Policja miejska…, a to Straż  
Miejska…, a to Bliza, a to Pałac Młodzieży i by …  
  

Przewodniczący Marek Bumblis 
… i suwerenność tego klubu uszanować. 
 
 
  



Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Ostatni temat to budowa … przy ulicy Hożej, przy 

przychodni… Tez już kończymy prace projektowe. 
 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz  
Ja chciałem się zapytać o szkołę nr 27 na 

Srebrnikach, szkołę nr 49 na Matki Polki.  
 

Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Szkoła nr 49 ma częściową wymianę stolarki okiennej i 
drzwiowej. Tak państwo zatwierdziliście. Ja jestem 

tylko wykonawcą państwa decyzji. W szkole nr 27 nie 
ma w tym roku remontu   

 

Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji  Ja 

Sprawa inwestycji przy szkole podstawowej nr 21 

 

Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Ze względu na stan techniczny budynku jesteśmy na 

etapie pozyskiwania dokumentacji projektowo-

remontowej.  

 

Radna Zofia Gosz 
Mówiłam na spotkaniu o zdrowiu dzieci, konsultowałam 

się nawet z Warszawą. Bo tam 6-letnie dziecko tak 

siada – przepraszam na pupie i ćwiczy. Małe dzieci 

tak ćwiczą. Sztuczna wykładzina nie jest nigdy ze 

względu na zdrowie takich małych dzieci…ale ja tu 

chce dalej zapytać o urządzenia sportowe, bo tam mają 
salę gimnastyczną i w tym roku będą wymieniane okna, 
które też już trzydzieści tysięcy – mam wyliczone na 
piśmie z DRMG -  podnoszą nam koszt. Co w zeszłym 

roku nie zrobiono kompleksowo i teraz zabezpieczenie 

tej nowej posadzki będzie kosztowało trzydzieści 
tysięcy przed uszkodzeniami przy demontażu i 

zakładaniu nowych okien. Według mnie to jest 

niegospodarność.  
Chcę zapytać: w budżecie jest 100 czy 140 tysięcy na 
modernizację boisk w Zespole Szkół nr 8. Jest to 

modernizacja szkół przy ulicy Maissnera, raczej  

boisk, które również zostały wykonane dawniej i już 
po dwóch latach się rozsypały. Wykonawca przepadł i 
trzeba na nowo modernizować, progi – nie progi. Tu 

jest banał w nadzorze budowlanym. Jeszcze wracam do 



tej posadzki w sali gimnastycznej. Wykonawca zabrał 

sobie 600 metrów dobrego parkietu. Tak była spisana 

umowa. Ja walczyłam, żeby ten parkiet zachować do 

uzupełnienia parkietu w innych salach, bo był dębowy. 
Ani miasto – Wydział Programów Rozwojowych, ani 

dyrektor Rozbudowy Miasta nic nie chciał słyszeć. Sam 
wykonawca powiedział, tzn. jego ludzie: ”Proszę 
państwa czy wy nie macie na co pieniędzy wyrzucać”.  
Jeszcze jedno. Ten wykonawca ze Szczecina – mówię to 
autorytatywnie, bo dał mi wizytówkę – nie jest od 

układania parkietów ani posadzek w pomieszczeniach 

zamkniętych. On jest od budowy boisk na zewnątrz. On 
sam to oświadczył. Ale wygrał przetarg, zlecili mu – 
zrobił i już są w tej chwili usterki, bo tak są 
wybierani wykonawcy. Ten wykonawca powiedział także, 
że jeśli chodzi o boiska to jest już w Unii 

Europejskiej przepis, że nie mogą być betonowe, ani 
asfaltowe, ani klepiska ze względu na zdrowie bo 

siada kręgosłup i stawy. Może być tylko trawa, że 
względu na zdrowie. Tak to wygląda. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Dziękuje bardzo. Proszę, pan radny Łęczkowski. 
 
Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Zawsze w salkach gimnastycznych był parkiet i gdyby 

nie fakt, że ze szkoły nr 79, gdzie należało tylko 
przełożyć cześć parkietu – zdjęto cały parkiet i ten 
parkiet został po prostu zabrany. Wiadomo, że cały 

parkiet się odzyskuje. Ten parkiet będzie na pewno 

położony w innym miejscu. Zabrał go wykonawca, za 

darmo.  

Dlaczego w szkole nr 79 idzie wymiana stolarki 

okiennej na drewnianą, a w szkole na Burzyńskiego nr 
12 na aluminiową?  
 

Przewodniczący Marek Bumblis: 
To nie jest w przedmiocie działania komisji, panie 

radny. Są organy miasta, które mogą na takie pytania 
odpowiadać.  
 

Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Pisane wielokrotnie interpelacje w sprawach 

remontowych, jeżeli chodzi o sale gimnastyczne, bloki 



sanitarne i to nie jest to, że ktoś położy linoleum. 
Jeżeli my chcemy coś robi i dajemy komuś zarobić, że 
przywiezie i położy linoleum. Nie wiem z kim to 

zostało uzgodnione, jaka dokumentacja została 

zrobiona. Dzisiaj za to wszystko jest odpowiedzialne 

DRMG. Nie wiem, czy to mamy zgłaszać do Komisji 

Rewizyjnej, żeby się tym zajęła, czy po prostu 

zgłosić do Prokuratury, żeby się zajęła sprawą tą czy 
w salach gimnastycznych ma by kładzione linoleum, czy 

ma być normalnie parkiet. Wszędzie zawsze był 

kładziony parkiet dębowy lub bukowy. Jeżeli lepsze 

byłoby linoleum, to nikt nie kładłby parkietu na 

koszykówce, czy na siatkówce czy na innych. Wszędzie 
jest po prostu drewno.        

 

Pan Andrzej Łoś – dyrektor DRMG 
Będę załączał do każdej Sali gimnastycznej 

dokumentację fotograficzną stanu sali gimnastycznej, 

obiektu, żeby nie było nieporozumień, czy jest 

parkiet do wykorzystania, czy nie.  

To, że dopiero teraz robimy w zespole szkół nr 12 

okna wynika z tego, że Rada Miasta ustaliła budżet w 
środkach wystarczających, żeby za jednym przetargiem 
można było zrobić to ja bym tego dokonał. 
W tym roku przedstawię wersję planu remontów, w 

którym będę się starał na dane obiekty zawrzeć 
kompleksowo. 

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Panie dyrektorze Łoś, bardzo proszę, żeby udzielił 

pan szczegółowej informacji pani radnej Gosz. Wszyscy 

jesteśmy zainteresowani tym tematem i wrócimy do 

niego po wakacjach. 

 

 

 

USTALENIA KOMISJI 
Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska 
informację przyjęła. 
 

 

 

 



PUNKT – 4 
Stan przygotowań obiektów Lechii do rozgrywek II 
ligi. Harmonogram i zakres modernizacji obiektu. 
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Zaprosiliśmy Zarząd klubu. Szkoda, że jest nieobecny. 
Chodzi o to, żeby interes sportowy klubu, interes 

kibica, interes miasta współgrały ze sobą. 
 

Pan Krzysztof Mincewicz – dyrektor Wydziału Edukacji 
i Sportu UM w Gdańsku 
My nie tworzymy tych harmonogramów prac w oderwaniu 

od ośrodka szkolenia Klubu Piłkarskiego Lechia. 

Wszystkie harmonogramy zostały omówione nie tylko z 

działaczami klubu. Przygotowaliśmy materiał w 

specyfikacji do tego, żeby boisko było zdatne do 

tego, by tu się odbywały spotkania ligowe i pod te 
kryteria zostały przedłożone możliwości finansowe, 

biorąc pod uwagę też harmonogram realnych prac. 
Pierwsza rzecz to sprawa szatni, żeby na rozgrywki 

jesienne ta szatnia jakoś wyglądała. Docelowo na 

koniec jesieni musi być zrealizowana.  
Kolejna sprawa, to kwestia krzesełek na trybunie 

głównej, tej honorowej, ale również z drugiej strony.  
Kolejny etap jest to przygotowanie miejsc dla naszych 

gości od strony Smoleńskiej, odizolowania gości 
krótko mówiąc od gospodarzy, ale również zapewnienie 
bezpieczeństwa piłkarzom i sędziom.  
 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
Podzieliliśmy przygotowanie na dwie grupy: zakupy 

niezbędne i te możemy zrobi ad hoc mając pieniądze na 
koncie i drugi etap to jest ta inwestycja ta w płytę 
główną. Państwo mówiliście, że macie od 1 400 000 do 
1 600 000 złotych z terminem wykonania. 

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
I za te 300-400 tyś zł instalacja grzewcza byłaby 

tam, na tej płycie? 

 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku  
To jest wariant trzeci: kanalizacja plus zmiany 

systemu drenażowego zmiany systemu nawadniającego i 



montażu systemu do grzewczego płyty bez konieczności 
późniejszej rozbiórki.  
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Co jest medium grzewczym prąd, czy woda ciepła? 
 

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gdańsku 
Przewidziany jest płyn i tu są różne systemy: 

wykorzystujące np. źródła geotermalne, są inne źródła 
odnawialne.  

Teraz o tym co zrobiliśmy do tej pory. W tej chwili 
zakupiliśmy system nawadniający samobieżny. Od jutra 
wchodzą już panowie robiący podsiewkę i cały zabieg 
renowacji; odchwaszczenie, nawożenie, wysiewanie 

dogłębne krzyżowe. 
Będziemy teraz realizować zakup ławek dla zawodników 
plus trzy ławki, 

Zakupiliśmy zegar i mamy już kalkulację wstępną 
remontu szatni, który możemy realizować po 

zakończeniu rozgrywek lub tuż przed ich zakończeniem. 
Koszt jest odliczony na 100000 złotych: wymiana 

okien, wymiana stolarki, nowe natryski, system 

wentylacji bez remontu tej części gdzie wchodzą 
zawodnicy, tej pierwszej szatni, gdzie są tylko 

przebieralnie. W tej chwili brak nam jest środków na 
realizację tego bieżącego liftingu  
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Panie Andrzeju dobra jest współpraca z klubem? Klub 

nie ma do nas pretensji i vice versa? 

 

Pan Andrzej Trojanowski – doradca prezydenta miasta 
Tam trzeba zrobi prawdziwą płytę. Mnie się wydaje, że 
należy wybrać trzeci wariant gdzie remont będzie 
trwał 3, 4 tygodnie. Gdyby to klub robił to byłyby 

3,4 tygodnie, gdyby to klub robił - bo klub nie musi 

ogłaszać przetargu.  
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Bardzo prosimy o zintensyfikowanie działań, a my jako 
radni będziemy was wspierać. Proszę w imieniu 

Komisji, żeby tak podzielić pracę, żeby niepotrzebnie 
nie tracić czasu. 
 



Radny Władysław Łączkowski – członek komisji 
Jeżeli pan Prezydent i pan Przewodniczący wypowiadają 
się w prasie i mówią o boisku euro 2012, mówią Lechia 
– I liga, to jeżeli dzisiaj mamy łatać dziury na 

Lechii, to lepiej tego w ogóle nie róbmy i nie 

wyrzucajmy pieniędzy i niech sobie grają tak jak 

grali do tej pory. Albo zwracamy się do prezydenta, 
jeżeli nie ma pieniędzy, o zaciągnięcie kredytu na 

renowację stadionu Lechii z prawdziwego zdarzenia i 

po prostu zacząć to robić. Kiedyś za pieniądze miasta 
były zrobione boiska na Polonii i wiemy jak to 

powinno być zrobione. Jeżeli teraz wydaje się na 

zrobienie boisk Lechii ogromne pieniądze, to 

należałoby dołożyć milion czy dwa i zrobi to solidnie 
od początku do ko0ńca od podstaw, a nie dzielić to do 
rozgrywek jesiennych, to drugiej ligi, to jak 

wejdziemy do pierwszej. Należy usiąść z klubem i 

uzgodnić to wszystko z klubem i robić.  

 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Brak mi tutaj klubu i oczywiście tam pojedziemy na 

miejsce, na Lechitę i sprawdzimy jak te prace tam 

wyglądają. Zamykamy temat i spotkamy się z klubem 

wszystko uzgodnimy. 

 
 
 

PUNKT – 5 
Rozpatrzenie petycji skateboardowców.  
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Skateboardowcy złożyli petycję o zadaszony obiekt do 
uprawiania Skateboardingu. Petycja skierowana jest do 

Rady Miasta Gdańska. My za chwilę ja przekażemy już 
do wszystkich radnych ale uważam, że niezależnie od 
wsparcia wszystkich radnych będzie potrzebna opinia 

Prezydenta i skierowanie tego do Wieloletniego Planu 

Inwestycji jako wniosku. Czy się z tym zgadzamy? 
 

 

Radny Czesław Nowak 
Chciałem tylko przypomnieć, że w tym pasie nadmorskim 
zbudowaliśmy też park dla dzieci,  przymierzają się 



do zbudowania takiej profesjonalnej jezdni. W takim 

razie dobrze byłoby skontaktować się z nimi, co oni 
proponują.  
 

 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Prezydent miasta zorganizował spotkanie takiego lobby 
skateboardowców z Zarządem GPEC-u. Do takiego 

spotkania doszło. Ja na tym spotkaniu w obecności 
skateboardowców przekazałem tę petycję i prosiłem 

prezydenta, żeby się sprawą zajął, żeby nawet w 

jakimś ograniczonym zakresie zrobić nad jakąś częścią 
wiatę pokrywającą rampy. 
  

 

Radna Zofia Gosz 
Wiem, że policja jest zainteresowana współudziałem w 
takim przedsięwzięciu.  
 

 
 
USTALENIA KOMISJI 

 
 

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska 
opiniuje pozytywnie propozycje skatebordowców, 

prosząc pana Prezydenta o skierowanie jej do 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. 

Komisja przekazuje kserokopie otrzymanego pisma. 

 

Komisja prosi o udzielenie odpowiedzi zainteresowanym 

stronom. 

 
 
Powyższe przyjęto pozytywnie, jednogłośnie – 6 

głosami za. 

 

 

Treść Wniosku Nr 44-09/78/10/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

 
 
 



PUNKT – 6 
Wyłonienie 2 przedstawicieli komisji do komisji 
opiniującej dotacje dla organizacji pozarządowych. 
Pismo WEiS II-4120/343/KS/2005 z dnia 19 maja 2005 r. 
w sprawie powołania komisji konkursowej, przyznającej 
dotacje z budżetu miasta Gdańska na rok 2005 na 
zadania z zakresu upowszechniania kultury fizycznej. 
  
 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Proszę państwa, musimy wyłonić 2 osoby do komisji 

opiniującej dotacje. Czy macie państwo jakieś 
kandydatury? 

 

Wiceprzewodniczący Mirosław Zdanowicz 
Ja zgłaszam propozycję przewodniczącego 
Bumblisa. Czy pan przewodniczący wyraża zgodę 
na kandydowanie? 

 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Ja zgłaszam propozycję pani radnej Agnieszki 

Pomaskiej. 

 
Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Zgłaszam kandydaturę radnego Żubrysa, już kiedyś brał 
udział w takiej komisji i uważam, iż godnie 

reprezentował nasza komisję.  

 
Przewodniczący Marek Bumblis 
Czy wszyscy kandydaci wyrażają zgodę? 
Ja się zgadzam. 
 
Radna Agnieszka Pomaska – członek komisji 
Tak, zgadzam się. 
 

Radny Aleksander Żubrys – członek komisji 
Zgadzam się. 
 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Z uwagi na fakt, iż mamy naszą komisję mają 
reprezentować 2 osoby, a są 3 kandydatury – proszę 
panią Arletę o przygotowanie kart do głosowania i 



rozdanie członkom komisji. proponuje głosowanie 

tajne. 

Jeśli nie ma innych propozycji, proponuję aby 

przewodniczącym komisji skrutacyjnej został pan radny 
Grzegorz Sielatycki. Czy pan radny się zgadza? 
 

Radny Grzegorz Sielatycki – członek komisji 
Tak, oczywiście. 
 

Kandydaci wyrazili zgodę. Przygotowano karty do 

głosowania, na których umieszczono nazwiska 3 

kandydatów w kolejności alfabetycznej: M. Bumblisa, 

A. Pomaskiej i A. Żubrysa. Karty rozdano. 
Odbyło się głosowanie tajne. 

 
USTALENIA KOMISJI 

 
Po zebraniu kart i przeliczeniu głosów, radny 
Grzegorz Sielatycki przekazał wynik członkom komisji: 
W głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji – 1 

glos nieważny. Wynik jest następujący: 
Radny Marek Bumblis – 4 głosy 

Radna Agnieszka Pomaska – 3 głosy 

Radny Aleksander Żubrys – 1 głos. 
 

 

 Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska  
na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2005 r., wyłoniła w 

głosowaniu tajnym następujących przedstawicieli: 
1. radnego Marka Bumblisa – przewodniczącego 

komisji 

2. radną Agnieszkę Pomaską – członka komisji. 

 

 

PUNKT – 7 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 

Odpowiedź na wniosek – motocross. 
 

Zaproszenie od MOSiR na mszę świętą przy molo, na 

rozpoczęcie sezonu turystycznego, o jego 



bezpieczeństwo – msza przy plaży – serdecznie 

zapraszam. 

 

Odpowiedź na wniosek od MOSiR – sezon turystyczny. 
 

Pismo dotyczące Toru Kajakowo-Wioślarskiego. 
 
Pismo z Wydziału Programów Rozwojowych WPR-

II/2210/3159/05/GN-G z dnia 14 czerwca 2005 r. w 

sprawie realizacji zadania „Place zabaw dla dzieci” 

 

USTALENIA KOMISJI 
 

Komisja Turystyki i Sportu  Rady Miasta Gdańska 
postuluje, żeby planowany plac zabaw obok Miejskiej 

Hali Sportowej przy u. Kołobrzeskiej powstał od 

strony blokowisk. Realizując zamierzenie należy 
zadbać o bezpieczeństwo np. poprzez ogrodzenie, 

alternatywnie można zaproponować inną gminną 
lokalizację na Przymorzu, uzgodnioną z radnymi z 
dzielnicy. 
 
Powyższe przyjęto pozytywnie – 3 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się.  
 

Treść Wniosku Nr 44-09/79/11/2005 stanowi załącznik 

do protokołu. 

 
Pan Mirosław Jarzębowski – „Atleta” spytał kto będzie 
stroną podczas ugody z Atletą. Przewodniczący 
odpowiedział, że miasto ale działając przez 

pełnomocnika. 

 

Radna A. Pomaska przedstawiła Biuletyn „Zielone 

Światło” (nr 3 2005), w którym jest artykuł Pt. 

Gdański rowerowy projekt inwestycyjno-promocyjno. 

Radni poprosili o zrobienie kserokopii artykułu. 

 

Pismo  z KL Lechia z dn. 12 czerwca 2005 r. z prośbą 
o wyznaczenie terminu spotkania, celem omówienia 

koncepcji modernizacji Miejskiego stadionu przy ul. 

Traugutta w Gdańsku. Przewodniczący poprosił o 



zrobienie wszystkim członkom komisji kserokopii 

pisma. 

 

 

 

Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych 

wniosków, przewodniczący podziękował Za przybycie i 

zaprosił na następne posiedzenie komisji.  

 

  

             Przewodniczący 

               Komisji Turystyki i Sportu 

        Rady Miasta Gdańska 

 

               Marek Bumblis 

 

 
Protokołowała 

A. Żuk 

 
 


